
Protokół Nr V/15 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 25 marca 2015 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. V/33/2015 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 r.
2. V/34/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. V/35/2015 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa
                         Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek 
                         i czasopism pedagogiczno – psychologicznych dla Pedagogicznej Biblioteki
                         Wojewódzkiej w Rybniku Filia w Raciborzu.
4. V/36/2015 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego
                         Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum
                         Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2014 r. 
                         do 31 grudnia 2014 r.
5. V/37/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/214/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                         22 lutego 2012 r. w sprawie przyjęcia programu zdrowotnego o nazwie:
                        „Rehabilitacja lecznicza dla osób chorych oraz kompleksowa terapia, opieka,
                         pielęgnacja dzieci i młodzieży niepełnosprawnej mieszkającej na terenie gminy
                         Racibórz w latach 2012 – 2016”.
6. V/38/2015 w sprawie pojęcia działań związanych z przygotowaniem budżetu
                         obywatelskiego.
7. V/39/2015 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w celu
                         przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 
                         10 maja 2015 r.
8. V/40/2015 w sprawie upamiętnienia 70 rocznicy wydarzeń „Tragedii Górnośląskiej” 
                         w 1945 roku oraz ogłoszenia „Dnia Pamięci o Tragedii Górnośląskiej 
                         1945 roku”.
9. V/41/2015 w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
                         bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2015 rok.
10. V/42/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia określającego zasady
                         współpracy przy realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi
                         wojewódzkiej nr 919 (ul. Gliwicka) w Raciborzu”. 
11. V/43/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia określającego zasady
                         współpracy przy realizacji zadania pn.: „Projekt budowy chodnika w ciągu
                         drogi wojewódzkiej nr 919 (ul. Gliwicka i 923 (ul. Odrodzenia) w Raciborzu.
12. V/44/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej
                         w Raciborzu przy ulicy Sudeckiej nr 6.
13. V/45/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej 
                         w Raciborzu przy ulicy Podmiejskiej.
14. V/46/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej 
                         w Raciborzu przy ulicy Gliwickiej.
15. V/47/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
                         prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej położonej 
                         w Raciborzu przy ulicy 1-go Maja. 
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16. V/48/2015 w sprawie wyrażenia zgody na włączenie w obszar Katowickiej Specjalnej
                         Strefy Ekonomicznej S.A. Podstrefy Jastrzębsko -Żorskiej nieruchomości
                         gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Cecylii.
17. V/49/2015 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków 
                         w Raciborzu.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
− Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
− Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
− Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
− Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
− Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
− Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
− Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
− Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
− Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
− wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na włączenie w obszar Katowickiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej S.A. Podstrefy Jastrzębsko - Żorskiej nieruchomości gruntowej położonej w 
Raciborzu przy ulicy Cecylii.

− wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
1) Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 

Raciborzu.
Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższe wnioski, ustalając 
poniższy porządek obrad:                                   
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1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Udział Miasta w działaniach Stowarzyszeń i Związków Międzygminnych ze szczególnym 

uwzględnieniem Euroregionu Silesia. 
5. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie Miasta Racibórz za 

rok 2014.
6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu za 2014 rok.
7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 r. oraz Uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej.
8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Śląskiego z 

przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek i czasopism pedagogiczno – 
psychologicznych dla Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej w Rybniku Filia w Raciborzu.

9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2014 r. do 31 grudnia 2014 r.

10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/214/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 22 lutego 
2012 r. w sprawie przyjęcia programu zdrowotnego o nazwie: „Rehabilitacja lecznicza dla osób 
chorych oraz kompleksowa terapia, opieka, pielęgnacja dzieci i młodzieży niepełnosprawnej 
mieszkającej na terenie gminy Racibórz w latach 2012 – 2016”.

11. Uchwała w sprawie pojęcia działań związanych z przygotowaniem budżetu obywatelskiego.
12. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia 

wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 10 maja 2015 r.
13. Uchwała w sprawie upamiętnienia 70 rocznicy wydarzeń „Tragedii Górnośląskiej” w 1945 

roku oraz ogłoszenia „Dnia Pamięci o Tragedii Górnośląskiej 1945 roku”.
14. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2015 rok.
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia określającego zasady 

współpracy przy realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 919 
(ul. Gliwicka) w Raciborzu”. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia określającego zasady 
współpracy przy realizacji zadania pn.: „Projekt budowy chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej 
nr 919 (ul. Gliwicka i 923 (ul. Odrodzenia) w Raciborzu.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej w 
Raciborzu przy ulicy Sudeckiej nr 6.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w 
Raciborzu przy ulicy Podmiejskiej.

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w 
Raciborzu przy ulicy Gliwickiej.

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy 1-go 
Maja. 

21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na włączenie w obszar Katowickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej S.A. Podstrefy Jastrzębsko -Żorskiej nieruchomości gruntowej położonej w 
Raciborzu przy ulicy Cecylii.

22. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 
Raciborzu.

23. Interpelacje, zapytania i wnioski.
24. Zakończenie sesji.
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Ad 2.  Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miasta Racibórz.

− Radny Leszek Szczasny poprosił o poprawienie na jednej stronie w protokole sesji błędu w 
nazwisku radnego oraz aby radni mogli otrzymywać wcześniej protokół do zapoznania się. 

− Radny Piotr Klima zaproponował aby sesja w kwietniu odbyła się o tydzień wcześniej niż 
zazwyczaj.

− Przew. RM Mainusz przekazał, że kwestia kwietniowej sesji zostanie rozstrzygnięta na 
zakończenie sesji. Natomiast błąd w nazwisku radnego zostanie poprawiony. Następnie ze 
względu na brak innych uwag poddał pod głosowanie poprawiony protokół z sesji lutowej.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła 
Protokół Nr IV/15 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 25 lutego 2015 r.

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta 
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Dodał również, że zdecydował, że nie będzie przekazywał wcześniej przedmiotowej 
informacji radnym. Omówione sprawy dotyczyły następujących dat i wydarzeń:
1) 03-03-2015 – posiedzenie Zarządu Euroregionu
2) 10-03-2015 – spotkanie z Wicedyrektorem Oddziału PKP PLK w Tarnowskich Górach
3) 11-03-2015 – spotkanie ze Starostą Raciborskim

 – spotkanie z Wójtem Gminy Pietrowice Wielkie
4) 16-03-2015 – konwent wójtów, burmistrzów i prezydentów Powiatu Raciborskiego
5) 17-03-2015 – spotkanie z Prezydium Radą Seniorów

- wizja w terenie drogi DW 916
- spotkanie na zaproszenie Raciborskiej Izby Gospodarczej

6) 18-03-2015 - spotkanie z  Komendantami OSP i Komendantem PSP w Raciborzu
7) 19-03-2015 - spotkanie ze Starostą Raciborskim
8) 19-20-03-2015 – XVIII Mistrzostwa Szkół Sportowych w pływaniu  
9) 20-03-2015 - panel dyskusyjny w MiPBP w Raciborzu
10) 25-03-2015 - IX Powiatowy Turniej Wiedzy o Społeczeństwie.

Ad 4. Udział Miasta w działaniach Stowarzyszeń i Związków Międzygminnych 
          ze szczególnym uwzględnieniem Euroregionu Silesia. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w ramach przedłożonego radnym materiału – 
zał. Nr 5, dodatkowo na sesji w formie prezentacji zostanie przedstawiona działalność Związku 
Gmin i Powiatów Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego oraz działalność 
Euroregionu Silesia.

− Pan Adam Wawoczny Dyrektor Biura Związku Gmin i Powiatów Subregionu Zachodniego 
Województwa Śląskiego z siedzibą w Rybniku w formie prezentacji przedstawił radnych 
informację na temat działalności związku. Skan prezentacji stanowi zał. Nr 6 do protokołu.  

− Radny Piotr Klima zapytał o wysokość składek członkowskich oraz o system ich naliczania i 
wydatkowania.

− Pan Adam Wawoczny Dyrektor Biura ZGiPSZWŚ wyjaśnił, że składki uzależnione są od ilości 
mieszkańców. Dodał, że składka roczna miasta Racibórz to 30 tys. zł. Całość środków na 
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działalność to kwota 340 tys. zł. na rok  Natomiast pozyskiwane środki przez związek w danym 
roku to kwoty rzędu 4-5 mln zł. 

− Radny Franciszek Mandrysz zapytał o szanse projektu regionalnej drogi Racibórz – Pszczyna w 
przyszłym rozdaniu środków na taki cel. 

− Radny Leon Fiołka zapytał dlaczego w materiałach jest mowa o modernizacji regionalnej drogi 
Racibórz  - Pszczyna, a nie o budowie drogi.

− Pan Adam Wawoczny Dyrektor Biura ZGiPSZWŚ wyjaśnił, że jest to niefortunne 
sformułowanie niemniej w większości będzie to polegało na budowie nowej drogi. Dodał, że 
oczywiście jest szansa na pozyskanie niezbędnych środków  gdyż projekt ten znalazł się w 
regionalnym programie. Wskazał, że podstawowym warunkiem pozyskania środków jest 
gotowość projektowa. Dodał, że realizacja zaś będzie wymagać kolejnych porozumień. 

− Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy związek pomaga w pozyskiwaniu środków również 
na mniejsze projekty i czy miasto Racibórz ma szanse na pozyskanie takich środków. 
Dodatkowo poprosiła o informacje na temat grup roboczych poświęconych niskiej emisji.

− Pan Adam Wawoczny Dyrektor Biura ZGiPSZWŚ przekazał, że podmioty mogą aplikować o 
środki zarówno na projekty „twarde” jak i „miękkie”. Niemniej podstawową działalnością 
związku jest współpraca z samorządami w zakresie dużych projektów. Dodał, że Racibórz 
bierze udział też w mniejszym projekcie „Międzysektorowa współpraca”. W zakresie grup 
roboczych dot. niskiej emisji przekazał, że pierwsze spotkanie tej grupy odbyło się w dniu 24 
marca br. w Wodzisławiu Śl. Liderem jest miasto Wodzisław Śl., a miasto Racibórz bierze w 
tym zespole również udział . Dodał, że regulamin spotkań jest opublikowany na stronie 
związku. 

− Radny Zbigniew Sokolik zapytał o lokalizację i zakres działań biura obsługi inwestora. 
− Pan Adam Wawoczny Dyrektor Biura ZGiPSZWŚ wyjaśnił, że związek  nie prowadzi biura 

obsługi inwestora. Przekazał natomiast, że temat promocji gospodarczej będzie tematem 
najbliższego zarządu i zgromadzenia ogólnego związku.  Dodał, że odbyło się już kilka spotkań 
z prezesem podstrefy jastrzębsko – żorskiej. Wskazał, że działania mają być ukierunkowane ma 
rozwój istniejących stref, dodania nowych terenów i niezbędnych dróg dojazdowych jak 
również na powiązaniu promocji z rykiem pracy i systemem kształcenia zawodowego.   

− Radny Jan Wiecha przekazał, że RAFAKO wystąpiło o środki zewnętrzne skierowane właśnie 
na kształcenie zawodowe ale okazało się, że program ten został przesunięty o rok. Zapytał więc 
kto za to odpowiada.  

− Pan Adam Wawoczny Dyrektor Biura ZGiPSZWŚ przekazał, że prawdopodobnie jest to 
program rządowy, za który subregion nie odpowiada. Dodał, że subregion też kilkakrotnie 
znalazł się w takiej sytuacji.

− Radny Jan Wiecha wskazał, że obydwie duże inwestycje ważne dla Raciborza, jak budowa 
zbiornika czy budowa regionalnej drogi  również są przesuwane. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w temacie poślizgu programu będzie można 
zapytać na sesji w maju gdy będzie omawiany temat pozyskiwania środków pomocowych. 

− Pan Adam Wawoczny Dyrektor Biura ZGiPSZWŚ przekazał, że z harmonogramu wynika, że 
pierwsze środki dla samorządów i przedsiębiorców mogą ruszyć od III kwartału. 

− Pani Daria Kardaczyńska Dyrektor Sekretariatu Stowarzyszenia Gmin Dorzecza Górnej Odry w 
formie prezentacji przedstawiła radnych informację na temat działalności Euroregionu Silesia. 
Skan prezentacji stanowi zał. Nr 7 do protokołu.  

− Radny Piotr Klima wskazał na potrzebę edukacji społeczeństwa w tym zakresie. Zapytał 
również jaka jest przyszłość dla tych, którzy kończą na PWSZ kierunek bohemistyka, czy w 
ramach działań związku przewiduje się współpracę samorządów na płaszczyźnie rad gmin i 
miast oraz współpracę organizacji pozarządowych działających na rzecz osób 
niepełnosprawnych i starszych. Zapytał również o skalę zatrudnienia rodaków w Republice 
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Czeskiej.     
− Pani Daria Kardaczyńska Dyrektor Sekretariatu SGDGO przekazała, że przy redagowaniu 

celów tematycznych na ten okres programowania dość dużą uwagę zwrócono na edukacje i 
kwalifikacje, gdyż jak okazuję się dużą barierą dla osób szukających pracy jest właśnie bariera 
języka. Dalej wskazała, że póki co to migracja za pracą w większości odbywa się tylko w 
jednym kierunku. W zakresie współpracy samorządów przekazała, że takie spotkania mają 
miejsce i już 21-22 maja br, odbędzie się w Krawarzu spotkanie wójtów, burmistrzów i 
prezydentów miasta z obu stron.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że z uwagi na charakter spotkania uczestniczą w nim 
tylko przedstawiciele organów wykonawczych. Niemniej wskazał, że takie spotkania będą także 
organizowane dla mieszkańców i radnych. Dalej wskazał, że wcześniej miała już miejsce 
współpraca partnerska rad Raciborza i Opavy, która jednak z uwagi na mniejsze zaangażowanie 
ze strony czeskiej zanikła.   

− Pani Daria Kardaczyńska Dyrektor Sekretariatu SGDGO wskazała, że jest możliwość aby takie 
działania w zakresie współpracy podjąć ale musi to być zainicjowane od strony gmin. W 
zakresie opieki nad osobami niepełnosprawnymi i starszymi to przekazała, że tego rodzaju 
działalność również miała miejsce i odbywała się na płaszczyźnie współpracy domów pomocy 
społecznej obu stron euroregionu. Dodała, że sekretariat stowarzyszenia jest otwarty na 
propozycje płynące ze strony różnych lokalnych organizacjami i udziela wszelkich niezbędnych 
informacji i wskazówek.   

− Radny Franciszek Mandrysz zapytał czy nadal obowiązuje zasada prefinansowania środków , 
która jest głównym hamulcem dla stowarzyszeń. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że problem jest po obu stronach euroregionu.
− Pani Daria Kardaczyńska Dyrektor Sekretariatu SGDGO przekazała, że problem rozpoczął się 

od momentu przystąpienia do Unii Europejskiej, a wynika to z tego, że środki z programu 
INTERREG IIIA nie wpływają do krajów członkowskich w całości ale pewnymi transzami. 
Dodała, że były już składane wnioski w tym zakresie ale póki co nieskuteczne. Wskazała 
również, że w jednym z ostatnich projektów udało się przetrzeć ścieżkę i pomóc stowarzyszeniu 
w uzyskaniu kredytu zabezpieczonego cesją na bankową.  

− Radny Marek Rapnicki wskazał, że z doświadczenia wie, że aktywniejszą stroną w projektach 
jest  strona polska i z tego też względu strona czeska nie była obciążana finansowo. Teraz te 
obciążenia mają być dzielone równo. Zapytał więc czy nie wpłynie to na jeszcze większą 
pasywność strony czeskiej. 

− Pani Daria Kardaczyńska Dyrektor Sekretariatu SGDGO przekazała, że w przypadku 
mikroprojektów pozostanie możliwość samodzielnej realizacji projektu przez tylko jedną stronę. 
Niemniej wskazała, że wyżej punktowane będą te projekty, których finansowanie będzie 
rozłożone równomiernie.

− Radna Anna Ronin zapytała jakie działania będą podejmowane by został zrealizowany cel 
wzrostu zatrudnienia.

− Pani Daria Kardaczyńska Dyrektor Sekretariatu SGDGO przekazała, że w tym celu będą 
finansowane działania zmierzające po pierwsze do poprawy infrastruktury drogowej do 
dostępności do atrakcji kulturowych i przyrodniczych, które w konsekwencji mają pobudzić 
rozwój zatrudnienia. Po drugie zaś wszystko to co służy rekonstrukcji, rewitalizacji i 
odnowieniu atrakcji kulturowych i przyrodniczych.

− Przew. RM Henryk Mainusz podziękował zaproszonym gościom i zamknął powyższy punkt 
obrad.
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Ad 5. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie Miasta 
          Racibórz za rok 2014.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania. 

− Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie  przedmiotowe 
sprawozdanie.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji przekazał, że przedmiotowy materiał został przyjęty.

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na terenie Miasta 
Racibórz za rok 2014 stanowi zał. Nr 8 do protokołu.

Ad 6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu za 2014 rok.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie przedmiotowe 
sprawozdania. 

− Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie  przedmiotowe 
sprawozdanie.

− Radna Anna Szukalska wskazała, że ze sprawozdania wynika, że ośrodek zatrudnia 3 
asystentów rodziny, którzy opiekowali się 63 rodzinami. Natomiast przepisy mówią, że 1 
asystentowi może podlegać jedynie 15 rodzin.   

− Pani Halina Sacha Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu wyjaśniła, że wcześniej 
na jednego asystenta przypadało 20 rodzin. Dodała również, że ośrodek nie może odmówić 
sądowi objęcia opieką skierowanej rodziny dlatego też w tej chwili, każdy asystent opiekuje się 
15 rodzinami, kilka rodzi zostało usamodzielnionych, a dwie rodziny zaproponowane przez 
pracowników socjalnych pozostają w kolejce.  

− Radna Anna Szukalska zapytała czy w 2014 roku były wykonywane kontrole realizacji usług 
opiekuńczych sprawowanych przez firmę z Warszawy, która wygrała w tym zakresie przetarg.

− Pani Halina Sacha Dyr. OPS przekazała, że usługi opiekuńcze są kontrolowane na bieżąco przez 
pracowników socjalnych.   

− Radna Anna Szukalska zapytała jak ośrodek weryfikuje oświadczenia firmy w zakresie 
doświadczenia i predyspozycji pracowników.

− Pani Halina Sacha Dyr. OPS wyjaśniła, że ośrodek musi bazować na oświadczeniu. Niemniej 
jakość świadczonych usług jest weryfikowana z chwilą podjęcia pracy przez tych pracowników. 

− Radna Anna Szukalska zapytała dlaczego nie jest to sprawdzane na etapie przetargu.
− Pani Halina Sacha Dyr. OPS wyjaśniła, że firma na etapie przetargu nie ma obowiązku 

wskazywać pracowników z imienia i nazwiska. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że taki jest dzisiejszy system zamówień 

publicznych. Następnie przekazał, że firmy te bez względu skąd są i tak zatrudniają osoby z 
Raciborza. 

− Radna Anna Szukalska uznała, że warto zastanowić się nad zmianą proporcji w zamówieniu tak 
aby bardziej liczyło się doświadczenie pracowników.

− Pani Halina Sacha Dyr. OPS wyjaśniła, że wykonawcy usług opiekuńczych są to zawsze ci sami 
ludzie. 
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− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że w przetargu ważne jest też oferowana cena 
usługi.  

− Pani Halina Sacha Dyr. OPS przekazała, że zwykle płaca osób świadczących te usługi się nie 
zmienia, a jedyna ogólna kwota świadczona firmie, która wygrała przetarg.   

− Przew. RM Henryk Mainusz zapytał co jest powodem, że lokalne firmy nie mogą dostosować 
oferty do wymogów zamówienia.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że winny jest dzisiejszy system zamówień 
publicznych.

− Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że lokalne firmy powinny być bardziej konkurencyjne. 
− Radna Anna Szukalska stwierdziła, że chciałaby być pewna, że to wszystko to nie dzieje się 

kosztem osób, którym te usługi są świadczone.
− Pani Halina Sacha Dyr. OPS wyjaśniła, że ośrodek jest w stałym kontakcie z podopiecznymi jak 

również z koordynatorem tych pracowników.
− Radny Piotr Klima zapytał o funkcjonowanie strony internetowej oraz BIP-u ośrodka.
− Pani Halina Sacha Dyr. OPS wyjaśniła, że ośrodek obecnie posiada jedynie BIP, natomiast 

strona ma zostać uruchomiona w maju.  
− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinie komisji oraz brak chętnych do 

dalszej dyskusji przekazał, że przedmiotowe sprawozdanie zostało przyjęte.
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu za 2014 rok stanowi 
zał. Nr 9 do protokołu.

 
Ad 7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 r. oraz Uchwała w sprawie zmiany
           wieloletniej prognozy finansowej.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 r. wraz z jej autopoprawką.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 r. wraz z jej autopoprawką. 

− Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 r. wraz z jej autopoprawką.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 r. wraz z jej 
autopoprawką – zał. Nr 10 - 11.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1  wstrzymującym się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/33/2015 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1  wstrzymującym się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/34/2015 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa
           Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek i czasopism
           pedagogiczno – psychologicznych dla Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej 
           w Rybniku Filia w Raciborzu.
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− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

− Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Piotr Klima zapytał skąd wzięła się kwota 3.000 zł. gdyż biblioteka wnioskowała o 
kwotę 4.000 zł. Następnie zaproponował aby zwiększyć kwotę dotacji na nowe pozycje 
książkowe dotyczące samorządu terytorialnego. W tym miejscu przedstawił radnym materiał 
poświęcony niezbędnej literatury samorządowca – radnego, która mogłaby powstać w tej 
bibliotece dzięki wsparciu urzędu. 

− Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że przewidziane w dotacji środki starczą na 3 takie 
komplety.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest pełen szacunku dla tej biblioteki, od lat też 
widząc potrzebę jej działania miasto wspiera jej działalność. Niemniej wskazał, że miasto 
prowadzi własną bibliotekę, która w swych zbiorach ma pozycje poświęcone samorządowi 
terytorialnemu i nie ma problemu aby zamysł radnego Piotra Klimy był właśnie w MiPBP 
realizowany. Dodał, że informacja MiPBP w tym zakresie zostanie radnym rozesłana. 
Natomiast  w  zakresie wysokości kwoty z wniosku o dotacje przekazał, że nie jest wstanie na to 
pytanie dzisiaj odpowiedzieć. Dalej wskazał, że miasto wobec biblioteki pedagogicznej czyni 
podobny gest jak wobec innych wspomaganych instytucji. Następnie wskazał, że miasto będzie 
wstanie wspierać tę bibliotekę większą kwotą pod warunkiem, że takiego wsparcia udzieli 
również powiat czy pozostałe gminy powiatu. 

− Radny Piotr Klima wskazał, że plusem dla radnych byłoby korzystanie z takiego zasobu w 
bibliotece pedagogicznej zlokalizowanej na uczelni.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że MiPBP to również dobre miejsce dla radnych, tak 
samo dobrze wyposażona.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/35/2015 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

− Radny Piotr Klima zapytał czy jego wniosek został przegłosowany.
− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że poddał pod głosowanie uchwałę, bo wniosku 

formalnego nikt nie zgłosił. 
− Radny Piotr Klima zgłosił wniosek zwiększenie kwoty dotacji do 4.000 zł.
− Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że w tym momencie jest już po głosowaniu uchwały.

Ad 9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego
          Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji
          Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2014 r. do 31 grudnia 2014 r.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.
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− Radna Anna Szukalska zapytała czy sprawozdanie to było analizowane przez Wydział 
Finansowy Urzędu Miasta.

− Pani Beata Koszowska – Gralak potwierdziła, że Wydział Finansowy sprawuje nadzór nad 
sprawozdaniami finansowymi. Dodała, że każda uchwała kierowana na sesję jest też 
opiniowana pod względem finansowym przez Wydział Finansowy, tak było i w tym przypadku. 

− Radna Anna Szukalska zapytała czy w przypadku rezygnacji ze świadczeń rehabilitacyjnych 
przez jakieś dziecko niepełnosprawne to świadczenie może byś świadczone innej osobie.

− Pan Michał Lorenc Kierownik RCRON przekazał, że umowa z miastem określa osobodni do 
wykorzystania i gdy jedno dziecko odchodzi to może zostać przyjęte następne. Zdarza się więc, 
że w jednym miesiącu jest tylko 18 dzieci w innym zaś 22. Dodał, że w interesie ośrodka jest 
wykorzystanie określonej w ramach programu liczby osobodni. Dodatkowo przekazał, że 
ośrodek sporządza comiesięczne sprawozdania z ilości wykorzystanych osobodni, gdyż miasto 
płaci jedynie ta te wykorzystane osobodni. 

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/36/2015 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.      

Ad 10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/214/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 
             22 lutego 2012 r. w sprawie przyjęcia programu zdrowotnego o nazwie: „Rehabilitacja 
             lecznicza dla osób chorych oraz kompleksowa terapia, opieka, pielęgnacja dzieci 
             i młodzieży niepełnosprawnej mieszkającej na terenie gminy Racibórz w latach 2012 –
             2016”.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy urząd posiada informację ile dzieci 
niepełnosprawnych i w jakim stopniu jest w gminie Racibórz.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że są do dane wrażliwe objęte ochroną. Dodał, że 
urząd bazuje na zgłoszeniach rodziców ale nie prowadzi statystyki, gdyż nie ma skąd pozyskać 
pełnych danych.     

− Radna Zuzanna Tomaszewska przekazał, że chodzi o to czy jest możliwość uzyskania 
informacji ile jest w Raciborzu dzieci ze znaczną niepełnosprawnością. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że gmina nie jest organem który zbiera tego typu 
informacje, takich danych nie będzie też miał prawdopodobnie powiat. Dodał, że stopień 
niepełnosprawności zależy od orzeczenia lekarskiego. 

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.  

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/37/2015 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.      

− Radny Tomasz Cofała zgłosił wniosek o przerwę w obradach.
− Przew. RM Henryk Mainusz ogłosił przerwę w obradach od godz. 1655 do godz. 1715.
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Ad 11. Uchwała w sprawie pojęcia działań związanych z przygotowaniem budżetu
            obywatelskiego.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.  

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/38/2015 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.  

Ad 12. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w celu
            przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 10 maja 
            2015 r.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.  

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/39/2015 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.  

Ad 13. Uchwała w sprawie upamiętnienia 70 rocznicy wydarzeń „Tragedii Górnośląskiej” 
             w 1945 roku oraz ogłoszenia „Dnia Pamięci o Tragedii Górnośląskiej 1945 roku”.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

− Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że przedmiotową uchwałę nadzór prawny wojewody 
nie kwestionuje ani co co podstawy prawnej ani co do treści. Wskazał jedynie, że w § 1 
omyłkowo pominięto słowo „Pamięci”. Następnie w kilku zdaniach uzasadnił potrzebę podjęcia 
niniejszej uchwały.   

− Radny Marek Rapnicki przekazał, że pochyla się nad podstawową wymową tego apelu. 
Wskazał, że są to działania idące po linii tego co zrobiono w samorządzie wojewódzkim i 
których zamiarem jest wyczyszczenie białych plam. Następnie dodał, że jego poprawka jest po 
to aby zamalowując białe plamy nie tworzyć następnych. Wskazał, że w tych samych dniach 
Tragedii Górnośląskiej 1945 roku przez naszą ziemię szły marsze śmierci. Uznał więc, że jest 
okazja pochylić się nad dwoma sprawami naraz. Dlatego też wniósł ponownie o uzupełnienie 
załącznika do uchwały o treść stanowiącą zał. Nr 19 do niniejszego protokołu.     

− Radny Franciszek Mandrysz uznał, że oczywiście jest to też, znacząca prawda, którą nikt nie 
próbuje umniejszać. Niemniej stwierdził, że nie powinno łączyć się tych dwóch spraw. Dodał, 
że przedmiotowa uchwała jest poświęcona tylko jednej kwestii i nic nie stoi na przeszkodzie 
aby radny Marek Rapnicki przygotował odrębną uchwałę w sprawie o której mówi.    

− Radny Marek Rapnicki poprosił aby jego wniosek potraktować jako wniosek formalny do 
przedmiotowej uchwały. 

− Radny Tomasz Cofała zgłosił wniosek o przerwę w obradach, tak aby przedmiotowe 
oświadczenie połączyć w całość. 

− Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że nie ma takiej potrzeby i jeszcze raz przytoczył brzmienie 
dodatkowego oświadczenia, o które wnosi radny Marek Rapnicki.
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− Radny Franciszek Mandrysz uznał, że treść tego dodatkowego oświadczenia wymusza zmianę 
treści i tytułu samej uchwały i nie wiadomo czy nadzór prawny tego nie zakwestionuje.

− Radny Tomasz Cofała przekazał, że zgłosił formalny wniosek o przerwę w obradach.
− Radny Marek Rapnicki uznał, że nie uważa aby nadzór prawny nie zrozumiał intencji jego 

wniosku.
− Radna Anna Ronin przekazała, że nikt na tej sali nie jest do tego stopnia kompetentny aby 

mówić o faktach które miały wtedy miejsce. Najlepiej więc aby radny Marek Rapnicki 
przygotował swoją uchwalę, a dzisiaj przegłosować uchwałę w dotychczasowym brzmieniu.  

− Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że zgłaszana przerwa pozwoli spokojnie przedyskutować 
temat.  

− Radny Marek Rapnicki uznał, że ma prawo zgłosić poprawkę do przedmiotowej uchwały oraz, 
że nikt nie powinien kwestionować jego wiedzy historycznej.

− Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Tomasza Cofały o 
kilkuminutową przerwę w obradach.

Rada przy 22 głosujących radnych, 15 głosami za, 6 przeciw i 1 wstrzymującym przyjęła 
wniosek o przerwę w obradach. Przerwa od godz. 1730 do godz. 1755.

− Po przerwie radny Marek Rapnicki przedstawił nową treść poprawki ograniczającą jego 
pierwotny wniosek do następującego zapisu: „Jednocześnie pochylamy się nad innym 
tragicznym wydarzeniem, które miało miejsce w tym samym czasie na Śląsku. Obejmujemy 
pamięcią tysiące ofiar tzw. marszów śmierci z Auschwitz, z których jeden przechodził przez 
pobliskie tereny. Jesteśmy przekonani, że tylko pamięć o wszystkich niewinnych ofiarach II 
wojny światowej oraz ich godne uczczenie jest wstanie zapewnić spokój sumieniu 
współczesnego człowieka”.  

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że będzie głosował przeciwko temu wnioskowi gdyż 
sprawy te powinny zostać ujęte w odrębnej uchwale.  

− Radny Michał Woś uznał, że przyjęcie suchej treść oświadczenia proponowanej w uchwale 
przez radnego Franciszka Mandrysza godziłoby w pamięć tych ofiar, bo prawda domaga się 
kontekstu.    

− Radny Michał Fita wskazał, że poprawka z pomyłkowo pominiętym słowem „Pamięci”, o której 
mówił radny Franciszek Mandrysz dotyczy § 2, a nie jak wcześniej wskazano § 1. 

− Przew. RM Henryk Mainusz jeszcze raz przedstawił i poddał pod głosowanie wniosek radnego 
Marka Rapnickiego o dodanie do treści oświadczenie stanowiącego załącznik do niniejszej 
uchwały następującego tekstu: „Jednocześnie pochylamy się nad innym tragicznym 
wydarzeniem, które miało miejsce w tym samym czasie na Śląsku. Obejmujemy pamięcią 
tysiące ofiar tzw.   marszów śmierci z Auschwitz, z których jeden przechodził przez pobliskie 
tereny. Jesteśmy przekonani, że tylko pamięć o wszystkich niewinnych ofiarach II wojny 
światowej oraz ich godne uczczenie jest wstanie zapewnić spokój sumieniu współczesnego 
człowieka”.  

W pierwszym głosowaniu policzono 11 głosów za, 12 przeciw i 3 wstrzymujące się .
Z uwagi, że suma głosów przekroczyła skład Rady Przew. RM  Henryk Mainusz powtórzył 
głosowanie.
W drugim głosowaniu policzono 10 głosów za, 10 przeciw i 4 wstrzymujących się.
Przew. RM Henryk Mainusz kolejny raz powtórzył głosowanie.
W trzecim głosowaniu Rada na 23 głosujących radnych, 9 głosami za, 10 przeciw i 4 
wstrzymującymi się odrzuciła powyższy wniosek radnego Marka Rapnickiego.    
− Radny Michał Woś oświadczył, że powyższą uchwałę zaskarży do nadzoru prawnego wojewody.

Dodał, że w pierwszym głosowaniu wyraźnie widział, że za głosowało 11 osób, a wstrzymały 
się 3 osoby. 
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− Radny Krzysztof Myśliwy przekazał, że nastąpiła reasumpcja głosowania.
− Radny Michał Woś uznał, że nie można reasumować w nieskończoność.
− Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że głosować należy do skutku, aż matematycznie wynik 

będzie się zgadzał.
− Radny Marek Rapnicki przekazał, że zdumiewa go zmiana decyzji w ciągu minuty i 15 sekund.
− Radny Krzysztof Myśliwy wyjaśnił, że pomylił fakt głosowania wniosku z głosowaniem 

uchwały.
− Przew. RM uznał, że niech te osoby, które zmieniały zdanie przyjmą winę na siebie. Następnie 

poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem oczywistej poprawki w § 2 
gdzie po słowie „Dzień” dodano słowo „Pamięci”.

W pierwszym głosowaniu policzono 13 głosów za, 0 przeciw i 8 wstrzymujących się.
Z uwagi, że suma głosów nie zgadzała się z liczbą radnych na sali Przew. RM  Henryk 
Mainusz powtórzył głosowanie.
W drugim głosowaniu policzono 12 głosów za, 0 przeciw i 7 wstrzymujących się.
− Radca Prawny Maciej Markowicz wskazał, że jeżeli nie ma nadwyżki sumy głosów nad liczbą 

głosujących radnych, to wynik taki należy uznać.
Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że przy 19 głosujących radnych, 12 głosami za, 0 
przeciw i 7 wstrzymującymi Rada przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr V/40/2015 stanowi zał. Nr 20  do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
             bezdomności zwierząt na terenie Miasta Racibórz na 2015 rok.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.  

Rada przy 23 głosujących radnych, 22 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/41/2015 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.  

Ad 15.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia określającego zasady
              współpracy przy realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi
              wojewódzkiej nr 919 (ul. Gliwicka) w Raciborzu”.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały z wraz autopoprawką w § 11 projektu porozumienia gdzie omyłkowo 
wpisano rok 2013 zamiast 2015. 

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki w § 11 
projektu porozumienia jak również autopoprawki w § 3 projektu porozumienia gdzie omyłkowo 
wpisano „Wójta” zamiast „Prezydenta”.  

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę z 
uwzględnieniem obu autopoprawek projektu porozumienia. 
Uchwała Nr V/42/2015 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.  

13



Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia określającego zasady
            współpracy przy realizacji zadania pn.: „Projekt budowy chodnika w ciągu drogi
            wojewódzkiej nr 919 (ul. Gliwicka i 923 (ul. Odrodzenia) w Raciborzu.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.  

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/43/2015 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.  

Ad 17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej
            położonej w Raciborzu przy ulicy Sudeckiej nr 6.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.  

Rada przy 23 głosujących radnych, 22 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/44/2015 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.  

Ad 18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej
             w Raciborzu przy ulicy Podmiejskiej.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.  

Rada przy 23 głosujących radnych, 22 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/45/2015 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.  

Ad 19.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej
             w Raciborzu przy ulicy Gliwickiej.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.  

Rada przy 23 głosujących radnych, 22 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/46/2015 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.  

Ad 20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
             prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu
             przy ulicy 1-go Maja. 

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

− Radny Zbigniew Sokolik podziękował za to, że ta uchwała pojawiła się na sesji tak szybko. 
Zapytał jednocześnie o koncepcję zagospodarowania tego terenu oraz czy będzie można 
wykorzystać w tym celu środki RPO.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że szybkość tej uchwały nie jest przypadkiem. 
Wskazał, że cena tego gruntu na tyle spadła, że należy podjąć decyzję o jego zakupie. Dodał, że 
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na pewno lepszą sytuacją jest gdy taki teren kupuje inwestor z zamiarem zainwestowania niż 
gmina. Uznał jednak, że jednym z elementów zwiększenia atrakcyjności tego terenu będzie 
wprowadzenie go do specjalnej strefy gospodarczej, z czym nie powinno być problemu. Dalej 
wskazał, że na chwilę obecną trudno mówić o sposobie zagospodarowania tego terenu ale liczy 
na współprace w tym zakresie z radnymi. Dodał, że teren ten na pewno będzie promowany jako 
teren pod produkcję i przemysł. Miasto będzie też ubiegać się o przekształcenie tego terenu na 
własność bo rozszerzy to możliwości jego zagospodarowania.  

− Radny Piotr Klima wskazał, że teren ten nadaje się na zlokalizowanie tam stacji kontenerowej. 
Dalej zapytał czy miasto może zastrzec to, że przyszły inwestor nie zagospodaruje tego terenu 
ze szkodliwością dla miasta , np. lokalizując tam spalarnię.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie ma przeszkód aby powstał tam terminal 
kontenerowy, gdyż zapisy planu zagospodarowania przestrzennego tego nie wykluczają. Dalej 
przekazał, że to firma tam inwestująca będzie musiała wykazać do warunków środowiskowych, 
swoją działalności i jest to badane przez dpowiednie służby. Uznał, że każda działalność 
produkcyjna będzie miała jakąś uciążliwość ale podobnie jak firmy już działające w mieście, 
także i ta będzie musiała spełnić określone warunki środowiskowe. 

− Radny Michał Fita odnosząc się do połączeń drogowych dla tego terenu uznał, że niezbędne 
wydaje się połączenie tej sprawy z planami dotyczącymi budowy wschodniej obwodnicy 
miasta.

− Radny Michał Woś zapytał czy zakup ten będzie finansowany kredytem.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że będą to wolne środki.
− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 

dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.  
Rada przy 23 głosujących radnych, 22 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/47/2015 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.  

Ad 21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na włączenie w obszar Katowickiej Specjalnej
            Strefy Ekonomicznej S.A. Podstrefy Jastrzębsko -Żorskiej nieruchomości gruntowej
            położonej w Raciborzu przy ulicy Cecylii.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.  

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/48/2015 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.  

Ad 22. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków 
             w Raciborzu.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zapoznał się z pismem tej osoby i w jego ocenie 
jak i radcy prawnego jest to spór cywilno – prawny pomiędzy zamawiającym – MZB, a 
wykonawcą, który powinien być  rozpatrzony przez sąd a nie przez Radę.  Dodał, że sprawa 
dotyczy realizacji zlecenia polegającego na przygotowaniu inwentaryzacji, która nie była 
kompletna, a tym samym nie została wykonana. Uznał, że Radzie będzie trudno to ocenić, co 
innego gdyby skarga dotyczyła zachowania dyrektora. Dodał, że takich sporów w urzędzie czy 
jednostkach miasta jest więcej i wszystkie trafiają do sądu. Stwierdził, że Rada nie będzie mogła 
pomóc w rozwiązaniu tego sporu, nawet uchwała rozstrzygająca nic tu nie da. Dlatego też Rada 
powinna uznać się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi. 

− Radny Michał Woś uznał, że skarga z art. 227 kpa służy przede wszystkim ochronie zaufania 
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obywateli do państwa. Dalej uznał, że zasadna wydaje się skarga na pracowników i dobrze, że 
został nadany jej odpowiedni tryb. Podobnie wydają się dość niepokojące rzeczy w stosunku do 
samego dyrektora.  Wskazał również, że orzecznictwo administracyjne jednoznacznie wskazuje, 
że spór cywilno – prawny nie wyklucza uznania pisma za skargę w rozumieniu art. 227 kpa. 
Orzecznictwo sądów administracyjnych mówi też, że każde pismo, które sugeruje niepokojące 
zachowania powinno zostać skierowane na tryb właściwy. Dlatego też  wnosi o zbadanie tej 
sprawy przez Komisje Rewizyjną. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zapytał w czym pomoże rozstrzygnięcie Komisji Rewizyjnej 
w tym sporze. 

− Radny Michał Woś uznał, że rozstrzygnięcie nic nie wniesie. Niemniej podkreślił, że skarga z 
art. 227 kpa służy ochronie zaufania obywatela do państwa. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że ta osoba zwraca się jako podmiot prowadzący 
działalność gospodarczą.  

− Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że idąc tokiem myślenia radnego Rada 
wchodziłaby w kompetencje sądu cywilnego. 

− Radny Michał Woś wskazał, że przedsiębiorca też jest obywatelem, który ma kontakt z organem 
administracji publicznej. 

− Radca Prawny Maciej Markowicz zwrócił uwagę, że ta osoba wykonywała te usługi jako 
przedsiębiorca. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jeżeli Rada ma jakieś podejrzenia w stosunku do 
Dyrektora MZB to poprzez Komisje Rewizyjna może zbadać całą sytuację w MZB.

− Radny Michał Woś przekazał, że wobec tego wnosi aby Komisja Rewizyjna przyjrzała się 
MZB.

− Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że Komisja Rewizyjna prawdopodobnie będzie 
kontrolowała MZB.

− Radny Michał Fita poprosił aby takie materiały były w formie elektronicznej wysyłane szybciej 
radnym.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jego interpretacja wynika z faktu nie wikłania 
Rady w spory cywilno – prawne. Dodał, że w skali roku urząd i jednostki podległe mają takich 
spraw kilkaset i otwarcie takiej ścieżki sprawi, że do Rada oprócz typowych skarg zostanie 
zasypana tymi sprawami. Uznał więc, że lepiej aby tą kwestię zbadał sąd cywilny, a dopiero w 
przypadku potwierdzenia zarzutów skierować tam komisję.  

− Radny Marek Rapnicki uznał, że to Komisja Rewizyjna powinna wskazać Radzie stosunek do 
tej skargi nim nierychliwe sądy wydają jakikolwiek wyrok.

− Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że jest to ewidentny spór pomiędzy zamawiającym a 
wykonawcą. Dodał, że Rada nie jest władna zalecić MZB zapłaty za to dzieło. 

− Radny Michał Woś przyznał, że ewidentnie jest to spór, niemniej ważne jest również to w jaki 
sposób ten przedsiębiorca został potraktowany i to powinno być przedmiotem skargi. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że jest to badane w postępowaniu skargowym wobec 
pracowników. 

− Radny Michał Woś uznał, że dotyczy to również zachowania Dyrektora MZB.
− Radny Marek Rapnicki uznał, nie chodzi o to czy Rada jest właściwym organem do 

wystawienia werdyktu ale o to, że jest właściwym organem to wysłuchania co dzieje się w tej 
czy innej jednostce.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że co innego jest rozstrzygać spór, a co innego 
skierować wniosek do Rady by zlecić Komisji Rewizyjnej zbadania sytuacji w jednostce. Dalej 
wskazał, że kierując spór do sądu nic nie stoi na przeszkodzie aby Rada Miasta zaleciła Komisji 
Rewizyjnej skontrolowanie tych spraw w MZB.

− Radny Michał Woś uznał, że nie zmienia to faktu, że art 227 kpa służy właśnie do zbadaniu 
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sytuacji a nie sporu.  
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że strona ma prawo zaskarżyć każde 

rozstrzygnięcie Rady jakie dzisiaj zapadnie w tej sprawie. Dodał, że ma duże wątpliwości czy 
sprawę tą traktować w kategorii skargi. 

− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że argumentacja zaczyna się już powtarzać więc czas 
aby przeprowadzić już głosowanie.

− Radny Marek Rapnicki zapytał co powie radnym wynik głosowania.
− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że przyjęcie uchwały wskazuje, że Rada jest 

niewłaściwym organem do rozpatrzenia tej sprawy i kieruje ta osobę do sądu. Dalej wskazał, że 
co innego byłoby gdyby rozdzielona została sprawa zapłaty za usługę od złego potraktowania.

− Radny Michał Woś uznał, że kodeks postępowania administracyjnego nakazuje aby tak 
rozstrzygać wszelkie pisma aby było to w myśl intencji wnioskodawcy. Uznał, więc, że 
odrzucenie tej uchwały pozwoli zbadać Komisji Rewizyjnej tylko zachowanie Dyrektora MZB.

− Radna Zuzanna Tomaszewska w formie wniosku zgłosiła aby Komisja Rewizyjna zajęła się 
jednak tą skargą.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że odrzucenie tej uchwały sprawi, że Komisja 
Rewizyjna będzie musiała się tym zająć.

− Radna Anna Szukalska proponowała aby sprawę sporu oddzielić od kwestii, które będą mogły 
być badane przez Komisję Rewizyjną.

− Radny Michał Woś uznał, że w uchwale nie trzeba rozdzielać tych kwestii, wystarczy ją 
odrzucić aby Komisja Rewizyjna mogła się tą skargą zająć.

− Radca Prawny Maciej Markowicz uznał, że ze skargi jednoznacznie wynika, że skarżącemu nie 
podoba się treść umowy i to jaki sposób została wypowiedziana przez Dyrektora MZB.  

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.  

Rada przy 23 głosujących radnych, 15 głosami za, 6 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/49/2015 stanowi zał. Nr 29 do protokołu.  

− Radny Michał Woś poprosił o informację czy w kwestii zarzutu o nakłanianie do fałszowania 
wyników inwentaryzacji będzie wniesione zawiadomienie w świetle art. 304 kpk. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zanim cokolwiek zostanie zgłoszone najpierw 
trzeba to sprawdzić. Wskazał, że sprawa jest świeża ale po potwierdzeniu tego faktu zostanie to 
zgłoszone.

− Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że w takim razie nie powinno było się tej uchwały 
przyjmować ale skargę skierować jednak do Komisji Rewizyjnej.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że teraz to sprawę dogłębnie będzie mógł zbadać 
sąd. Dodał także, że kwestie odnoszące się do pracowników na pewno zostaną jeszcze 
sprawdzone. Wskazał również, że uchwała ta miała na celu jedynie uniknąć wikłania Rady w 
spory cywilno – prawne. 

− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że nic nie stoi na przeszkodzie aby wniosek w zakresie 
kontroli został przygotowany przez radnych  i przedłożony Radzie.

Ad 23. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Radny Piotr Klima przypomniał swój wniosek z początku sesji aby następna kwietniowa sesja 
odbyła się tydzień szybciej. 

− Radny Wiesław Szczygielski przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie koniecznego remontu pasażu na ul. Długiej,
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2) w sprawie nowych kart parkingowych dla osób niepełnosprawnych i zmiany przepisów 
dotyczących miejsc parkingowych dla niepełnosprawnych oraz potrzeby wykonania 
inwentaryzacji miejskich miejsc parkingowych pod kątem nowych przepisów,

3) w sprawie błędnego zasypania rowu melioracyjnego w okolicy ul. Wierzyńskiego i ul. 
Kamiennej.

− Radny Krzysztof Myśliwy przedstawił interpelację w sprawie rozbiórki budynku przy ul. 
Bosackiej przeprowadzonej tylko do wysokości parteru. 

− Radny Dariusz Doleżych przedstawił następujące interpelacje 
1) w sprawie udzielenia informacji na temat rozmów z Zarządem Dróg Wojewódzkich  w 

sprawie remontu drogi wojewódzkiej (ul Bosacka) - zał. Nr 30,
2) w sprawie złego stanu technicznego drogi dojazdowej od skrzyżowania ul. Armii Krajowej i 

ul. Rudzkiej w kierunku budynków przy ul. Królewskiej 2, Rudzkiej 53, Rudzkiej 55 a-df, 
Rudzkiej 55f oraz Książęcej 16 - zał. Nr 31,

− Radny Paweł Rycka przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie naprawienia nawierzchni drogi ul. Leśnej obok ZSP Nr 3,
2) w sprawie utwardzenia pobocza na ul. Drzewieckiego na wysokości wału,
3) w sprawie koniecznego remontu dachu w G5,
4) w sprawie wykonania boiska przy SP Nr 13.   

− Radny Eugeniusz Wyglenda przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie wykonania remontu drugiej części ul. Korczaka w Sudole,
2) w sprawie remontu dróg polnych dojazdowych w Studziennej i Sudole,
3) w sprawie likwidacji wyrwy na cieku wodnym przy ul. Floriana,
4) w sprawie zabezpieczenia opuszczonego budynku prywatnego naprzeciwko przedszkola w 

Studziennej.  
− Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu następujące interpelacje - zał. Nr 32:

1) w sprawie połączenia ścieżki rowerowej z ul. Katowickiej ze ścieżką  rowerową przy ul. 
Opawskiej,

2) w sprawie remontu drogi przy budynku na ul Gliwickiej od nr 7 do 11a,
3) w sprawie naprawy lampy przy ul. Browarnej,
4) w sprawie naprawy chodnika przy ul. Karla,
5) w sprawie ustawienia znaku ograniczenia prędkości do 30km/h na ul. Mickiewicza i ul. 

Nowej,
6) w sprawie zamontowania dodatkowego oświetlenia na ul. Londzina i ul. Stalmacha w 

rejonie kina Bałtyk,
7) w sprawie oczyszczenia rowu na skrzyżowaniu ul. Gliwickiej z ul. Grobla,
8) w sprawie naprawy nawierzchni ul. Łąkowej na skrzyżowaniu z ul. Kościuszki.

− Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie naprawy dróg dojazdowych do pól w Markowicach i potrzeby zwiększenia w 

budżecie miasta kwoty nakładów na takie naprawy,
2) w sprawie doprowadzenie do końca sprawy montażu progów spowalniających ruch na ul. 

Olimpijczyka oraz podsypania poboczy na zakrętach na łączniku ul. Drzewieckiego i ul. 
Olimpijczyka.

− Radny Jan Wiecha przedstawił oraz przedłożył do protokołu następujące interpelacje:
1) w sprawie przywrócenia linii nr 1 autobusu PK, która mogłaby zabierać pracowników 

RAFAKO i pobliskiego ZUS do przystanku pośredniego przy RAFAKO w godzinach 
porannych oraz popołudniowych - zał. Nr 33,

2) w sprawie oznaczenia zjazdu z autostrady na A1 na DK 45 i DK 78 w Bohuminie - zał. Nr 
34,

3) w sprawie opłat na H2Ostróg za opaski dla dzieci, które uczestniczą w kursach pływania po 
upływie lekcji  - zał. Nr 35.  
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− Radny Zbigniew Sokolik przedstawił interpelację w sprawie funkcjonowania klubu piłkarskiego 
Unia Racibórz - zał. Nr 36.

− Radny Michał Fita przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie rozważenia skrócenia otwarcia aquaparku w wielką sobotę – 4 kwietnia br.,
2) w sprawie rozważenia powołania spółdzielni pracowniczej zamiast zlecania firmie 

zewnętrznej prowadzenia strefy płatnego parkowania. 
− Radny Michał Woś przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje - zał. Nr 37:

1) w sprawie obniżenia wysokości podatku od środków transportowych,
2) w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko kierownika referatu przedsiębiorczości,
3) w sprawie reklam w przestrzeni miasta,
4) w sprawie utworzenia wybiegu dla psów,
5) w sprawie budowy chodnika na skwerze przy Pl. Bohaterów Westerplatte i ul. Michejdy,
6) w sprawie blaszanego kiosku przy ul. Jana,
7) w sprawie bezpłatnych wstępów dla uczniów klas czwartych szkół podstawowych na 

miejskie lodowisko,
8) w sprawie obowiązków Straż Miejskiej,
9) w sprawie wsparcia finansowego dla Policji,
10) w sprawie oświetlenia ulicznego przy ul. Bielskiej,
11) w sprawie ul. Brzozowej,
12) w sprawie remontu chodnika przy ul. Bosackiej,
13) w sprawie udostępniania boiska przy SP 10,
14) w sprawi kadry urzędniczej w raciborskim magistracie,
15) w sprawie raciborskich przedszkoli,
16) w sprawie nowego systemu obsługi ewidencji ludności,
17) w sprawie TBS,
18) w sprawie dzierżawionych gruntów rolnych,
19) w sprawie połączeń PKS Racibórz,
20) w sprawie przejścia przy markecie ALDI,
21) w sprawie przystani na Odrze,
22) w sprawie kabli wiszących nad ul. Kapuścika. 

− Radna Zuzanna Tomaszewska przedłożyła do protokołu następujące interpelacje - zał. Nr 38:
1) w sprawie utwardzenia odcinka drogi gruntowej, będącej przedłużeniem ul. Łąkowej, 

pomiędzy RAFAKO, a wałami przeciwpowodziowymi,
2) w sprawie wyniku konsultacji dotyczących zmiany organizacji ruchu na ul. Waryńskiego, w 

celu potencjalnego dostosowania jej do ruchu jednokierunkowego. 
− Radna Anna Szukalska przedstawiła następujące interpelacje:

1) sprawie remontu i naprawy nawierzchni drogi osiedlowej przy ul. Katowickiej od nr 11 do 
27 oraz remontu nawierzchni drogi i budowy parkingu przy ul. Katowickiej (działka nr 
581/14) - zał. Nr 39, 

2) w sprawie poprawy bezpieczeństwa na przejściu dla pieszych na ul. Opawskiej w pobliżu 
sklepu Biedronka - zał. Nr 40,

3) w sprawie zmontowania progów spowalniających na ul. wyremontowanej drodze osiedlowej 
pomiędzy ul. Pomnikową, a ul. Polną - zał. Nr 41,

4) w sprawie zanieczyszczenia parking przy ul. Katowickiej 4 oraz trawnika znajdującego się 
przy ogrodzeniu od strony ul. Słowackiego  - zał. Nr 42,

5) w sprawie problemów zgłoszonych przez rodziców dzieci niepełnosprawnych zrzeszonych 
w Stowarzyszeniu Spectrum, a dotyczących respektowania interesów pełnoletnich, 
niepełnosprawnych umysłowo dzieci w urzędach - zał. Nr 43.    

− Radny Leszek Szczasny przedstawił i następujące interpelacje:
1) w sprawie niskiej emisji i ochrony środowiska - zał. Nr 44, 
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2) w sprawie funkcjonowania ESIM - zał. Nr  45,  
3) w sprawie parkowania samochodów na ul. Wileńskiej - zał. Nr 46.
4) w sprawie skweru im Ks. Pieczki - zał. Nr 47,
5) w sprawie informowania mieszkańców o sesji oraz o możliwości udzielania głosu na sesji 

osobom z publiczności - zał. Nr 48. 
− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że sesje zwyczajowo odbywają od wielu już lat w 

ostatnią środę miesiąca. Dalej przekazał, że udzielanie głosu na sesji to wyłącznie jego 
uprawnienie.

− Radny Piotr Klima przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie przyśpieszenia terminu kwietniowej sesji,
2) w sprawie książek o tematyce samorządowej dla biblioteki pedagogicznej,
3) w sprawie zapewnienia na potrzeby sesji rzutnika pism,
4) w sprawie obchodów 25 lecia samorządu terytorialnego poprzez zorganizowanie uroczystej 

sesji, nadania zasłużonym osobom odznaczeń oraz przygotowania konferencji naukowej na 
ten temat,

5) w sprawie otwartego w kilku miejscach rowu na ul. Podmiejskiej,
6) w sprawie montażu latarni na ul. Dąbrowskiego,
7) w sprawie kalendarium imprez kulturalnych,
8) w sprawie zapraszania na spotkania Prezydenta Miasta również radnych,
9) w sprawie możliwości wykorzystania nowej hali sportowej ZSOMS,
10) w sprawie zorganizowania na wzór Dni Raciborza – Dni Ziemi Raciborskiej,
11) w sprawie projektów wykonanych przez miasta, które nie doczekały się realizacji i są 

przechowywane na półkach,
12) w sprawie komercyjnego wykorzystania sali kolumnowej i błękitnej Urzędu Miasta,
13) w sprawie zaproszeń kierowanych do radnych przez jednostki podległe miastu – np. MiPBP,
14) w sprawie oznaczenia zjazdu do Raciborza z  autostrady A4 poprzez montaż brązowej 

tabliczki z zamkiem w Raciborzu,
15) w sprawie braku współdziałania wspólnot mieszkaniowych na terenie osiedla przy ul. 

Dąbrowskiego,
16) w sprawie zwiększenia ilości ławek w mieście.        

− Radny Leon Fiołka przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje - zał. Nr 49:
1) w sprawie wyznaczenia przejścia dla pieszych na ul. Pogrzebieńskiej przy skrzyżowaniu z 

ul. Brzeską i wykonania krótkiego odcinka chodnika,
2) w sprawie zamontowania lustra drogowego przy ul Brzeskiej na wysokości skrzyżowana z 

ul. Bitwy Olzańskiej,
3) w sprawie ograniczenia prędkości do 40m/h na ul. Brzeskiej na odcinku od ul. Myśliwca do 

ul. Nieboczowskiej,
4) w sprawie zainstalowania ławek w kilku miejscach Brzezia,
5) w sprawie zatrzymywania się autobusów PKS na przystanku przy tzw. „Urbanku”,
6) w sprawie zmian trasy przejazdu autobusu PK przez centrum Brzezia przynajmniej w 

niedziele i święta,
7) w sprawie nie wyłączania z możliwości zawracania przejazdu na ul. Reymonta przy straży 

pożarnej,
8) w sprawie wcześniejszej interpelacji dotyczącej oznaczenia miejsca postojowego dla 

niepełnosprawnych przy przychodni Medicus oraz utwardzenia drogi w Brzeziu pomiędzy 
ul. Bitwy Olzańskiej a ul. Pogrzebieńską.       

− Radna Anna Ronin przedstawiła i przedłożyła do protokołu następujące interpelacje - zał. Nr 50 
- 67:
1) w sprawie „czarnego placu”,  
2) w sprawie zorganizowania spotkania z mieszkańcami osiedla dla powodzian na Ocicach,
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3) w sprawie w sprawie dotacji dla Klubu Sportowego Unia Racibórz ,
4) w sprawie trybu wyłonienia wykonawcy na realizację / wykonanie Polsko – Czeskiej 

Gospodarczej Platformy Informacyjnej  ,
5) w sprawie  dworca PKP w Raciborzu,
6) w sprawie mierzalności efektów działań Referatu Przedsiębiorczości  ,
7) w sprawie zwolnienia Pana Kowalewskiego  ,
8) w sprawie usterek na haki Arena Rafako ,
9) w sprawie schroniska dla bezdomnych zwierząt w Raciborzu,
10) w sprawie ul. Odrzańskiej,
11) w sprawie niedogodności na raciborskim lodowisku , 
12) w sprawie niedogodności w H2Ostróg,
13) w sprawie zmiany organizacji ruchu drogowego na ul. Kolejowej ,
14) w sprawie braku miejsc parkingowych przy Szpitalu w Raciborzu ,
15) w sprawie odnowienia barierek na Moście Zamkowym,
16) w sprawie kąpieliska na żwirowni  ,
17) w sprawie Dni Raciborza  ,
18) w sprawie renowacji „Halinki” .

− Przew. RM Henryk Mainusz zgłosił potrzebę przeglądu dróg polnych na Ocicach. Następnie w 
odniesieniu do wniosku radnego Piotra Klimy zapytał ilu radnych może nie być obecnych w 
dniu 29 kwietnia br. Zgłosiły się 4 osoby.

− Radny Marek Rapnicki wskazał, że szkoda nieobecności każdego.
− Radny Krzysztof Myśliwy uznał, że trzeba wziąć również pod uwagę problem skrócenia czasu 

na przygotowanie  niezbędnych materiałów na sesje i odpowiedzi na wszystkie złożone 
interpelacje.

− Radny Paweł Rycka zapytał jak ten sam problem zostanie rozwiązany w grudniu.
− Przew. RM Henryk Mainusz  przekazał, że to on zwołuje sesję więc ostatecznie sam zdecyduje.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje radnych:

− Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego:
1) w sprawie koniecznego remontu pasażu na ul. Długiej przekazał, że temat zostanie 

przedyskutowany wspólnie z przedsiębiorcami i wspólnotami z tej ulicy z tej ulicy w 
zakresie zakresu prac. Dodał, że takie spotkanie odbędzie się albo z końcem kwietnia 
albo na początku maja. W tym roku zostanie przygotowana dokumentacja, realizacja zaś 
w roku przyszłym. 

2) w sprawie nowych kart parkingowych dla osób niepełnosprawnych i zmiany przepisów 
dotyczących miejsc parkingowych dla niepełnosprawnych oraz potrzeby wykonania 
inwentaryzacji miejskich miejsc parkingowych pod kątem nowych przepisów przekazał, 
że temat zostanie sprawdzony przez Wydział Dróg Miejskich,

3) w sprawie błędnego zasypania rowu melioracyjnego w okolicy ul. Wierzyńskiego i ul. 
Kamiennej przekazał, że tam już trwa postępowanie administracyjnego w sprawie 
ustalenia sprawcy samowolnego zasypania rowu. Dodał, że osoba ta zostanie 
zobowiązana do przywrócenia terenu do stanu pierwotnego.

− Odnośnie interpelacji radnego Krzysztofa Myśliwego w sprawie rozbiórki budynku przy ul. 
Bosackiej przekazał, że powiatowy inspektor nadzoru budowlanego zdecydował o 
zabezpieczeniu zastępczym budynku, a nie rozbiórki. Dodał, że gmina póki co nie jest 
właścicielem tego terenu. Trwa w tej sprawie postępowanie. Wskazał, że należność za te 
prace została wpisana w hipotekę, a nakłady te są wyższe niż wartość tej działki.     

− Odnośnie interpelacji radnego Dariusza Doleżycha: 
1) w sprawie udzielenia informacji na temat rozmów z Zarządem Dróg Wojewódzkich  w 

sprawie remontu drogi wojewódzkiej (ul Bosacka) przekazał, że tych spotkań było wiele 
choć nie wszystkie dotyczyły tylko tej jednej kwestii ale wielu innych ulic w mieście. 
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Dodał, że jest wielka szansa aby w tym roku do remontu tego doszło ale przy 
współudziale miasta w zakresie ciągów pieszo rowerowych. Wskazał, że spotkanie w tej 
sprawie ma odbyć się w najbliższy piątek.  

2) w sprawie złego stanu technicznego drogi dojazdowej od skrzyżowania ul. Armii 
Krajowej i ul. Rudzkiej w kierunku budynków przy ul. Królewskiej 2, Rudzkiej 53, 
Rudzkiej 55 a-df, Rudzkiej 55f oraz Książęcej 16 przekazał, że Wydział Dróg Miejskich 
sprawdzi co będzie można tam w tym roku w ramach bieżących napraw wykonać.

− Odnośnie interpelacji radnego Pawła Rycki:
1) w sprawie naprawienia nawierzchni drogi ul. Leśnej obok ZSP Nr 3 przekazał, że 

problem dotyczy braku kanalizacji deszczowej na tej ulicy, co w ramach bieżących 
remontów powinno się udać wykonać,

2) w sprawie utwardzenia pobocza na ul. Drzewieckiego na wysokości wału przekazał, że 
miasto będzie musiało wystąpić do administratora wału o zgodę na takie prace na stopie 
wału,

3) w sprawie koniecznego remontu dachu w G5 przekazał, że w tym roku miasto wykona 
dokumentację niezbędnego remontu,

4) w sprawie wykonania boiska przy SP Nr 13 przekazał, że Wydział EKiS poszuka 
zewnętrznych środków niezbędnych na to zadanie.   

− Odnośnie interpelacji radnego Eugeniusza Wyglendy:
1) w sprawie wykonania remontu drugiej części ul. Korczaka w Sudole przekazał, że 

sprawa ta będzie też tematem spotkania z Panią Gabriela Lenartowicz z Zarządu 
Województwa Śląskiego,

2) w sprawie remontu dróg polnych dojazdowych przekazał, że spotkanie połączone z 
objazdem tych dróg polnych z wszystkimi zainteresowanym radnymi zorganizuje 
Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek,

3) w sprawie likwidacji wyrwy na cieku wodnym przy ul. Floriana przekazał, że temat 
trzeba najpierw zobaczyć,

4) w sprawie zabezpieczenia opuszczonego budynku prywatnego naprzeciwko przedszkola 
w Studziennej przekazał, że Straż Miejska podejmie w tej kwestii odpowiednie 
czynności.  

− Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że odpowie na piśmie.
− Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:

1) w sprawie naprawy dróg dojazdowych do pól w Markowicach i potrzeby zwiększenia w 
budżecie miasta kwoty nakładów na takie naprawy przekazał, że najpierw odbędzie się 
wspomniany już objazd dróg polnych z zainteresowanymi radnymi,

2) w sprawie doprowadzenie do końca sprawy montażu progów spowalniających ruch na 
ul. Olimpijczyka oraz podsypania poboczy na zakrętach na łączniku ul. Drzewieckiego i 
ul. Olimpijczyka przekazał, że zadnie to został już zlecone do realizacji.

− Odnośnie interpelacji radnego Jana Wiechy:
1) w sprawie przywrócenia linii nr 1 autobusu PK, która mogłaby zabierać pracowników 

RAFAKO i pobliskiego ZUS do przystanku pośredniego przy RAFAKO w godzinach 
porannych oraz popołudniowych przekazał, że sprawdzi w PK jakie są losy wniosku i 
odpowie na piśmie,

2) w sprawie oznaczenia zjazdu z autostrady na A1 na DK 45 i DK 78 w Bohuminie 
przekazał, że musi to sprawdzić bo wie tylko o zasadach w tej sprawie na drogach 
polskich.  

− Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika w sprawie funkcjonowania i 
finansowania klubu piłkarskiego Unia Racibórz przekazał, że nie podważa żadnego 
zarządu klubu i nie zamierza też go tworzyć. Dodał, że gmina ten klub wspiera dość 
znaczącymi kwotami.  Wskazał, że w ubiegłym roku miasto wydatnie zwiększyło dotację 
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ze 140.000 na 200.000 zł., w tym były też środki na modernizacje obiektu na ul. Srebrnej, 
o czym zdecydował klub. W tym roku wsparcie miasta będzie nieco mniejsze i  dobrze by 
było aby klub poszukał wsparcia również poza urzędem. Wskazał, że produkt promocyjny 
powstaje dopiero na pewnym szczeblu.  Co innego, gdyby klub miał prywatnego sponsora 
ze wsparciem  w podobnej skali jak miasto.      

− Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:
1) w sprawie skrócenia otwarcia aquaparku w wielką sobotę przekazał, że temat rozważy,
2) w sprawie rozważenia powołania spółdzielni pracowniczej zamiast zlecania firmie 

zewnętrznej prowadzenia strefy płatnego parkowania przekazał, że nie ma nic 
przeciwko temu gdyby tylko taka spółdzielnia chciała powstać. Uznał, że jest to temat 
trudny. 

− Odnośnie interpelacji radnego Michała Woś:
1) w sprawie obniżenia wysokości podatku od środków transportowych przekazał, że to 

trudne zagadnienie, choć radni próby w tej materii już podejmowali,. Dodał, że 
dyskusja i decyzja w tej sprawie będzie w październiku br. ,

2) w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko kierownika referatu przedsiębiorczości 
przekazał, że jest dość zdziwiony, że do tego typu konkursów zgłasza się coraz to mniej 
kandydatów mimo tego, że nie stawia się wygórowanych warunków.  Dla przykładu 
podał, że w konkursie na dyrektora PK zgłosiły się 4 osoby, w tym dwie które nie 
spełniły wymogów. Dodał, że podobnie jest przypadku tego konkursu, gdzie zgłosiły 
się tylko 3 osoby. Dalej przekazał, że mniejsze wymogi w ogłoszeniu nie przeszkadzają 
temu aby w kwalifikacji punktować wyżej znajomość języka,  

3) w sprawie reklam w przestrzeni miasta przekazał, że nowa ustawa w tej materii 
uporządkuje temat w miecie. Dodał, że reklamy na terenach miasta czy powiatu są 
dopilnowywane, dość często są też dokonywane przeglądy,

− Odnośnie interpelacji radnej Zuzanny Tomaszewskiej przekazał, że odpowiedzi zostaną 
przygotowane na piśmie.

− Odnośnie interpelacji radnej Anny Szukalskiej:
1) sprawie remontu i naprawy nawierzchni drogi osiedlowej przy ul. Katowickiej od nr 11 

do 27 oraz remontu nawierzchni drogi i budowy parkingu przy ul. Katowickiej (działka 
nr 581/14) przekazał, że gmina ma tam niewiele do powiedzenia gdyż tereny w 
większości nie są gminne. Dodał, że będzie starał się doprowadzić do spotkania 
wszystkich podmiotów.  Uznał, że nie powinno się porównywać drogi osiedlowej przy 
blokach do innej drogi gminnej.    

2) w sprawie poprawy bezpieczeństwa na przejściu dla pieszych na ul. Opawskiej w 
pobliżu sklepu Biedronka przekazał, że to droga tranzytowa więc o progach 
zwalniających nie może być mowy. Dodał, że sprawdzi jakie inne rozwiązanie jest tam 
możliwe. Z drugiej strony uznał, że dużo winy jest po stronie kierujących i ich braku 
kultury jazdy,

3) w sprawie zmontowania progów spowalniających na ul. wyremontowanej drodze 
osiedlowej pomiędzy ul. Pomnikową, a ul. Polną przekazał, że nie po to remontowano 
tą drogę aby teraz montować tam progi.

4) w sprawie zanieczyszczenia parking przy ul. Katowickiej 4 oraz trawnika znajdującego 
się przy ogrodzeniu od strony ul. Słowackiego przekazał, że sprawy zgłosi do realizacji.

5) w sprawie problemów zgłoszonych przez rodziców dzieci niepełnosprawnych 
zrzeszonych w Stowarzyszeniu Spectrum, a dotyczących respektowania interesów 
pełnoletnich, niepełnosprawnych umysłowo dzieci w urzędach przekazał, że odniesie 
się do tego na piśmie.     

− Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie niskiej emisji i ochrony środowiska przekazał, że odpowie na piśmie,
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2) w sprawie funkcjonowania ESIM poprosił aby radny spotkał się z Panem Marcinem 
Mogilskim Kierownikiem Referatu Informacji Przestrzennej, 

3) w sprawie parkowania samochodów na ścieżce rowerowej ul. Wileńskiej przekazał, że 
kolejny raz zgłosi tą sprawę do Straży Miejskiej,

4) w sprawie skweru im Ks. Pieczki przekazał, że prawdziwe jest stwierdzenie, że zieleni 
jest tam więcej niż było. Dodał, że plac ten został wyróżniony między innym ze 
względu na zastosowaną proporcję zieleni do innych funkcji. Wskazał, że gdy 
zasadzone tam drzewa wypuszczą liście to plac na pewno będzie jeszcze bardziej 
zielony, 

5) w sprawie informowania mieszkańców o sesji przekazał, że urząd informuje wszystkie 
lokalne media o tym fakcie.

− Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie książek o tematyce samorządowej dla biblioteki pedagogicznej przekazał, że 

jest wstanie spotkać się przedstawicielami obu bibliotek i pedagogicznej i miejskiej w 
celu ustalenia dostępnego księgozbioru samorządowego,

2) w sprawie zapewnienia na potrzeby sesji rzutnika pism przekazał, że sprzęt taki jest 
rzadko wykorzystywany ale gdy będzie potrzebny na sesji o zostanie przygotowany,

3) w sprawie obchodów 25 lecia samorządu terytorialnego przekazał, że wspólnie z Przew. 
RM zaproponuje radnym formę obchodów. Dodał, że miasto ustaliło tytuł i medal 
„zasłużony dla Miasta Raciborza” i nic nie stoi na przeszkodzie aby zawnioskować o 
odznaczenie dla określonej osoby lub instytucji. Wskazał, że o przyznanie tytułu i 
medalu decyduje Rada. 

4) w sprawie otwartego w kilku miejscach rowu na ul. Podmiejskiej przekazał, że lepiej 
aby wszystkie rowy były odkryte. Następnie poprosił radnego aby doprecyzować 
numery posesji by to można było sprawdzić,

5) w sprawie montażu latarni na ul. Dąbrowskiego przekazał, że miasto jest obowiązane 
oświetlać tereny które należą do miasta i które nie zostały jeszcze przekazane 
wspólnotom. Dlatego też na ul. Dąbrowskiego oświetlenie takie zostanie wykonane. 
Dodał, że najlepiej to wychodzi tam gdzie udaje się znaleźć porozumienie ze 
wspólnotami,

6) w sprawie kalendarium imprez kulturalnych przekazał, że urząd prowadzi ramowy 
terminarz imprez kulturalnych. Dodał, że nie da się uniknąć tego, że pewne imprezy nie 
będą się nakładały. 

7) w sprawie zapraszania na spotkania Prezydenta Miasta również radnych przekazał, że 
są spotkania na których sam jest gościem i nie może nikogo zapraszać. Wskazał 
również, że przy organizacji różnego rodzaju spotkań rozważy potrzebę zapraszania 
radnych. Dodał, że zapraszał radnych na spotkanie w sprawie Pl. Długosza, a będą także 
spotkania w sprawie budżetu obywatelskiego. Wskazał, że o efektach innych spotkań 
będzie informował radnych.  

8) w sprawie możliwości wykorzystania nowej hali sportowej ZSOMS przekazał, że 
prawdopodobnie można skorzystać z hali w innym celu niż sportowym ale trzeba mieć 
na uwadze, że jest tam tartan, który trzeba zabezpieczyć. Co więcej dodał, że hala ta jest 
w gestii dyrektora ZSOMS, a nie miasta, 

9) w sprawie zorganizowania na wzór Dni Raciborza – Dni Ziemi Raciborskiej przekazał, 
że pomysłem powiatu jest zapraszanie innych gmin do miasta i zamek będzie ten 
program kontynuował. Dodał, że miasto również zamierza prezentować się na zamku i 
w tej sprawie będzie przygotowana uchwała na miesiąc kwiecień,

10) w sprawie komercyjnego wykorzystania sali kolumnowej i błękitnej przekazał, że 
Urząd Miasta tego robić nie może, sale te natomiast są użyczane wielu instytucjom 
publicznym i dość często są wykorzystane,
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11) w sprawie zaproszeń kierowanych do radnych przez jednostki podległe miastu 
przekazał, że zaproszeń tych jest bardzo wiele i w związku z tym ustalono, że 
zaproszenia z MiPBP i Muzeum będą wysyłane radnym poczta elektroniczną. 

12) w sprawie oznaczenia zjazdu do Raciborza z  autostrady A4 poprzez montaż brązowej 
tabliczki z zamkiem w Raciborzu przekazał, że sprawę tą załatwia Starostwo 
Powiatowe,

13) w sprawie braku współdziałania wspólnot mieszkaniowych na terenie osiedla przy ul. 
Dąbrowskiego przekazał, że nikt nie ma prawa zakazać korzystania z drogi, można 
jedynie określić zasady korzystania. 

14) w sprawie zwiększenia ilości ławek w mieście przekazał, że jest pomysł aby na nowo 
aranżować zieleń na osiedlach połączony z ławkami możliwy do realizacji w ramach 
inicjatywy lokalnej.         

− Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki:
1) w sprawie wyznaczenia przejścia dla pieszych na ul. Pogrzebieńskiej przy 

skrzyżowaniu z ul. Brzeską i wykonania krótkiego odcinka chodnika przekazał, że 
odniesie się na piśmie po uzyskaniu informacji ze Starostwa Powiatowego 

2) w sprawie zamontowania lustra drogowego przy ul Brzeskiej na wysokości 
skrzyżowana z ul. Bitwy Olzańskiej przekazał, że uczyni podobnie,

3) w sprawie zainstalowania ławek w kilku miejscach Brzezia poprosił o wskazanie przez 
radnego konkretnych miejsc na terenach miejskich,

4) w sprawie nie wyłączania z możliwości zawracania przejazdu na ul. Reymonta przy 
straży pożarnej przekazał, że nie będzie to decyzja miasta ale zarządcy drogi. Dodał, że 
na pewno nie powinny tam zawracać autobusy PK.,   

− Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin:
1) w sprawie „czarnego placu” przekazał, że problem tam polega na parkowaniu tirów. 

Dodał, że na wiosnę miasto musi ten teren uporządkować i tymczasowo zabezpieczyć, a 
pod zabudowę wielorodzinną miasto ma inne tereny.     

2) w sprawie zorganizowania spotkania z mieszkańcami osiedla dla powodzian na Ocicach 
przekazał, że Dyrektor MZB takie spotkanie z mieszkańcami zorganizuje. Wskazał,że 
problemem jest wilgoć i duże wydatki za energię elektryczną. Dodał, że MZB ma 
sfinansować montaż pieców gazowych. Wskazał, że na próbę ma zostać wykonane 4 
budynki.   

3) w sprawie w sprawie dotacji dla Klubu Sportowego Unia Racibórz przekazał, że już się 
wypowiedział. Dodał, że w mieście działają również inne kluby w innych dyscyplinach 
i stąd ten problem. Wskazał, że oczywiście jest gotowy do dialogu,

4) w sprawie trybu wyłonienia wykonawcy na realizację / wykonanie Polsko – Czeskiej 
Gospodarczej Platformy Informacyjnej przekazał, że odpowiedź zostanie przygotowana 
na piśmie,

5) w sprawie dworca PKP w Raciborzu przekazał, że czeka na spotkanie z nowymi 
władzami PKP by doprecyzować temat. Dodał, że teraz rozmowy te będą zmierzać w 
kierunku przejęcia dworca,

− Odnośnie interpelacji Przew. RM Henryka Mainusz w sprawie przeglądu dróg polnych na 
Ocicach przekazał, że jak już wspomniał przygotuje objazd dróg polnych dla 
zainteresowanych radnych.

− Radny Paweł Rycka odnosząc się do interpelacji radnej Anny Szukalskiej przekazał, że 
temat  z ul. Katowickiej jest przez niego od jakiegoś czasu załatwiany w urzędzie. Poprosił 
więc aby Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przedstawił radnym jak na tym terenie 
kształtują się stosunki własnościowe.

− Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że temat ten jest trudny i analizowany 
w urzędzie od kilku miesięcy z uwagi na to, że gmina oprócz części drogi nie ma tam innego 
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terenu. Uznał więc, że to te wspólnoty muszą usiąść do rozmów i się dogadać, a miasto 
może być jedynie mediatorem. Następnie odnosząc się do interpelacji radnego Leszka 
Szczasnego w sprawie skweru im. Ks. Pieczki przekazał, że skwer ten był objęty konkursem 
architektonicznym, w ramach którego spłynęły 4 oferty. Po wyłonieniu najlepszej propozycji 
został ogłoszony przetarg na projekt. Dodatkowo wskazał, że w ramach przygotowanej 
dokumentacji były przeprowadzane konsultacje społeczne. Na podstawie tej  dokumentacji 
została wykonana inwestycja. Wskazał, że jednym się podoba, a innym nie, na szczęście 
niezależne ciało w postaci stowarzyszenia architektów polskich przyznało tej przestrzeni 
tytuł najładniejszej przestrzeni publicznej w woj. śląskim i która została też zgłoszona do 
ogólnopolskiego konkursu. Dlatego też nie można obecnie dokonywać w tej przestrzeni 
jakichkolwiek zmian. 

− Radny Marek Rapnicki podziękował za organizację w mieście Narodowego Dnia Żołnierzy 
Wyklętych, a szczególnie zaś Panu Dariuszowi Polowemu.

− Przew. RM Henryk Mainusz odnosząc się do informacji przekazanej radnym przez radnego 
Piotra Klimę poprosił aby chęć udziały w niniejszym przedsięwzięciu radni zgłosili do Biura 
Rady Miasta do 10 kwietnia br. . 

Ad 24. Zakończenie sesji.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady 
Miasta Racibórz, godz. 2155.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady
    Henryk Mainusz
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